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Zastupitelstvo schválilo rozpočet
na rok 2023
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Odpovědi na vaše nejčastější
dotazy ke svozu odpadu
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Z P R A V O D A J  M Ě S T A

Milí občané, hodně zdraví, štěstí 
a spokojenosti v novém roce!
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FOTOZPRÁVY

Kultura a zákusky v kavárně Kafíčko, která je součástí infocentra na Ješutově náměstí.

V Bystřici probíhá výměna veřejného 
osvětlení za energeticky úspornější
a šetrnější k životnímu prostředí.

Pohledy na Bystřici z 25. 12. 2022 od Jiřího Zderadičky.

Město Bystřice vyzvalo občany 
k Tichému Silvestru, který je 
ohleduplnější nejen ke zvířatům.

V ČR je evidován výskyt ptačí 
chřipky. Opatření doléhají i na 
Bystřici.
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ÚVODNÍK

NENECHTE SI UJÍT!

Hlas Bystřice - zpravodaj města Bystřice, vychází 
11x ročně (červenec a srpen dvojčíslo). Vydavatel: 
město Bystřice, IČ 00231525. Vychází od roku 1957. 
Náklad: 2 150 výtisků, registrováno u MKČR 
- E 10758. Odpovědná redaktorka: Denisa Havelka 
Říhová. Grafická úprava: Denisa Havelka Říhová. 
Adresa redakce: Ješutovo náměstí 14, 257 51 
Bystřice. Redakční rada:  D. Štěpánek (předseda), 
D. Havelka Říhová, V. Hřebíčková, B. Kristenová, 
R. Dvořáková, M. Michálková. Redakce si vyhrazuje 
možnost redakční úpravy příspěvků. 
 

E-mail: zpravodaj@mestobystrice.cz 
Tel: 607 249 648

PŘÍŠTÍ VYDÁNÍ

Uzávěrka příštího čísla  
je 31. ledna 2023.

Příspěvky do Hlasu Bystřice posílejte 
na: zpravodaj@mestobystrice.
cz. Nemáte-li možnost použít 
e-mail, můžete příspěvky přinést 
osobně do Infocentra na Ješutově 
náměstí. Fotografie přikládejte jako 
samostatné soubory v co nejlepší 
kvalitě (max. 10 MB v každém 
e-mailu). Pokyny pro přispěvatele, 
termíny uzávěrek a statut Hlasu 
Bystřice najdete na webových 
stránkách www.mestobystrice.cz.

Elektronická identita 
občana

STRANA 8

Společnost Elmoz 
Czech, s.r.o. předává 
sponzorský dar 
pro ZŠ

STRANA 9

Pověst: Klekánice

STRANA 17
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Text: Michal Hodík, 
starosta města Bystřice

ážení spoluobčané, oby-
vatelé města Bystřice, 
sousedé, rád bych začal 
svůj novoroční úvodník 
slovy mistra Karla Gotta 
„čas letí jako bláznivý, 

já nechytím ho ani vy“, protože čas nelze 
zastavit, ba ani vrátit zpátky – rok se s ro-
kem sešel a my můžeme pouze zhodnotit 
ten uplynulý a vyslovit některá přání do 
toho nastávajícího. Loni jsme si všich-
ni přáli, aby už skončila veškerá omezení 
v souvislosti s pandemií nemoci COVID-19, 
abychom se mohli vrátit k běžnému stylu 
našeho života. Stalo se a zdálo se, že vše 
se vrací k normálu, ale bohužel se ve svě-
tě našli lidé, u kterých jejich imperátorské 
ambice zastínily zdravý rozum, a tak od 
24. února 2022 svět s hrůzou sleduje další 
nebezpečnou situaci, která má vliv na nás 
všechny – agresi Ruské federace na území 
svrchovaného, suverénního státu Ukrajina. 
S hrůzou sledujeme, jak se rozvíjí největší 
válečný konflikt od konce 2. světové války, 
a to nedaleko od našich hranic. Tento na-
prosto nesmyslný a ničím neodůvodnitel-
ný akt agrese dopadá opět na nás všechny 
a má vliv na celosvětové dění. V důsledku 
této neospravedlnitelné barbarské akce 
Ruska jsme se potýkali s přílivem uprch-
líků z území zasaženého tímto konfliktem 
a musím říct, že jsem hrdý na to, jak jsme 
se jako národ i jako jednotlivci ve většině 
k tomuto problému postavili a pomohli li-
dem, kteří k nám přicházeli. Zajistili jsme 
společně ubytování, základní potřeby, vý- 
uku pro děti a pomáhali jsme všem, kdo 
měl zájem začlenit se do naší společnosti. 
Potýkáme se také s nedostatkem energe-
tických surovin, což se projevuje výkyvy 
jejich ceny, ale i s tím si poradíme, protože 
v sázce je mnohem víc – jsou ohroženy zá-
kladní hodnoty, na kterých stojí naše de-
mokratická společnost. Za to má smysl bo-
jovat i za cenu dočasného snížení našeho 
vlastního pohodlí.
Ano, to vše mělo vliv na životy každého 
z nás, ale i chod samotného města. Přes-
to se nám dařilo realizovat naplánované 
investiční akce, opravy a další projekty, 
které byly založeny v rozpočtu na rok 2022. 
Povedlo se nám připojit první dvě osady 
(Nesvačily a Božkovice) na přivaděč pitné 

vody ze Želivky. Konečně obyvatelé těch-
to osad nemusí řešit nedostatek a kvalitu 
pitné vody ve svých domech. Zahájili jsme 
jednu z největších investičních akcí města 
v novodobé historii – přestavbu budovy bý-
valého ředitelství JZD na nové Komunitní 
centrum s knihovnou, dokončili jsme pře-
stavbu a opravu bytového domu na adrese 
Syllabova 99. Na samotné budově zdravot-
ního střediska se podařilo realizovat nový 
výtah zajišťující bezbariérový přístup do 
druhého nadzemního podlaží. Podařilo 
se přistavět a kompletně opravit budovu 
Památníku obětem válek, která zároveň 
slouží jako požární zbrojnice pro jednotku 
našich hasičů a mnohé další. Zároveň jsme 
připravili projekty na další roky a u někte-
rých z nich i podali žádosti o dotace na je-
jich realizace.
Konečně a s velikou radostí jsme se vrá-
tili k pořádání tradičních společenských, 
kulturních a sportovních akcí, a to jak 
v samotné Bystřici, tak i v osadách. Díky 
všem spolkům, jednotlivcům, ale i zaměst-
nancům našeho Městského kulturního a 
informačního centra Bystřice se opět vrá-
tila kultura a sport na úroveň před pande-
mickými omezeními. Věřím, že i díky pod-
poře z rozpočtu města se komunitní život 
v našem městě dále rozvíjí a počet akcí pro 
naše občany stále roste.
Rok 2022 byl nejen rokem plným výzev 
a velkých zvratů, kterým jsme prošli podle 
mého názoru úspěšně a se ctí, ale také ro-
kem volebním. Občané si zvolili nové slo-
žení zastupitelstva města. Dovolte mi ještě 
jednou poděkovat z tohoto místa za to, že 
jste přišli k volbám a svými hlasy podpořili 
stávající vedení města. Slibuji, že i v dalších 
letech navážeme na práci našich před-
chůdců a posuneme kvalitu života v našem 
městě zase o krok dál. 

Vážení přátelé, 
přeji nám všem do nového roku 2023 pře-
devším hodně zdraví, lásky, spokojenosti, 
klidu a míru, protože to je asi to nejvíc, co 
si můžeme vzájemně popřát. 

S úctou
Michal Hodík
Starosta města Bystřice,
města #nadobreceste

V
Slovo starosty
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ZPRÁVY

Jednání Rady města a zasedání Zastupitelstva 
města Bystřice

Zkrácená verze zápisu ze zasedání Zastupitelstva města Bystřice č. 2 ze dne 14. 12. 2022 a zápisu z jednání Rady města Bystřice 
ze zde 19. 12. 2022. Plnou verzi naleznete na webových stránkách www.mestobystrice.cz. 

Text: Denisa Havelka Říhová, PR města Bystřice.

Zastupitelstvo města vydává na základě 
§ 59 odst. 4 a 6 zákona č. 541/2020 Sb., o od-
padech a v souladu s § 10 písm. d) a § 84 
odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů, Obecně závaznou vyhlášku města 
ostanovení obecního systému odpadového 
hospodářství, kterou se ruší obecně závaz-
ná vyhláška ostanovení obecního systému 
odpadového hospodářství ze dne 7. 9. 2022.

Zastupitelstvo města určuje počet členů 
osadních výborů: OV Božkovice – 8 členů, 
OV Drachkov – 9 členů, OV Jírovice – 10 čle-
nů, OV Jinošice – 9 členů, OV Kobylí a Pl-
chov – 7 členů, OV Líšno – 7 členů, OV Mok-
rá Lhota – 7 členů, OV Nesvačily – 7 členů, 
OV Ouběnice – 8 členů, OV Radošovice – 7 
členů, OV Tožice – 5 členů, OV Tvoršovice 
– 8 členů.

Zastupitelstvo města schvaluje poskyt-
nutí dotací dle přiložené tabulky žádostí o 
dotace z rozpočtu města na rok 2023 přesa-
hujících 50 000 Kč na organizaci.

Zastupitelstvo města schvaluje poskyt-
nutí příspěvku na podporu aktivit v oblasti 
rozvoje regionu Posázaví v roce 2023 for-
mou neinvestiční dotace dle § 10a zákona č. 
250/2000 Sb., neziskové organizaci Posáza-
ví o.p.s., a to ve výši 222 800 Kč. Výše dotace 
byla navržena na základě výpočtu u platby 
50 Kč najednoho obyvatele ve správním 
území města k 1. 1. 2022.

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření 
Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí nein-
vestiční dotace mezi městem Bystřice a or-
ganizací Pečovatelská služba okresu Bene-
šov, za účelem podpory činnosti v oblasti 
sociálních služeb, zajištění pečovatelské 
služby pro občany města Bystřice. Dotace 
v celkové výši 450 000 Kč bude poskytnuta 
ve 4 čtvrtletních splátkách.

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření 
Veřejnoprávní smlouvy mezi městem Byst-
řice a Římskokatolickou farností Bystřice 
u Benešova, za účelem poskytnutí dotace 
v hodnotě 75 000 Kč na umožnění opravy 
vstupních dveří do kostela sv. Šimona a 
Judy v Bystřici.

Zastupitelstvo města schvaluje poskyt-
nutí neinvestiční dotace ve výši 280 000 Kč 

pro MC Kulíšek z.s., na úhradu služeb a ná-
jmu za prostory v domě 115 v Bystřici od 1. 1. 
2023 do 31. 12. 2023.

Zastupitelstvo města schvaluje název „U 
Třetí skály“ pro nově vzniklou ulici na konci 
Bystřice směrem při výjezdu směr Opřeti-
ce.

Rada města Bystřice schvaluje Smlouvy o 
pronájmu konkrétních prostor v ZŠ Bystři-
ce za období září-prosinec 2022. Zastupi-
telstvo schvaluje nový ceník pronájmu 
sportovní haly ZŠ Bystřice od 1. 1. 2023.

Rada města schvaluje předání majetku 
v celkové hodnotě 16 490 Kč do správy 
Městského kulturního a informačního cen-
tra Bystřice.

Rada města schvaluje uzavření Smlouvy 
o společném zadávání veřejných zakázek 
včetně koncesí, s členskými obcemi dobro-
volného svazku obcí Společná voda d.s.o., a 
dobrovolným svazkem obcí Společná voda 
d.s.o., zastoupeným předsedou rady Ing. 
Romanem Tichovským

Rada města schvaluje na základě Zprávy 
o hodnocení nabídek, posouzení kvalifikace 
a úplnosti nabídek k zakázce „Tisk a dodání 
městského zpravodaje Hlas Bystřice 2023-
2024“ jako nejvýhodnější nabídku od firmy: 
1. Dejvická spol. s r.o., se sídlem: Fragnero-
va 2384/44, 160 00 Praha 6, IČ: 276 52 301 za 
nabídkovou cenu 511 313 Kč bez DPH.

Rada města schvaluje vyhlášení podli-
mitní veřejné zakázky na staveb- 
ní práce „Sportovní areál při ZŠ Bystřice u 
Benešova“ za předpokládanou cenu 29 438 
233 Kč bez DPH.

Rada města schvaluje uzavření Smlouvy 
o dílo na administraci dotace ve městě Bys-
třice u Benešova – I. etapa k akci „Bystřice u 
Benešova Modernizace VO 2022-2023“ s fir-
mou EFektivní OSvětlování s.r.o., za nabíd-
kovou cenu 48 130 Kč bez DPH.

Rada města schvaluje uzavření Dodatku 
č. 1 Smlouvy o dílo ze dne 18. 11. 2022 na 
stavbu „Místní obslužná komunikace kate-
gorie MO1k-6,75/3,5/30 v obci Jírovice“ s fir-
mou B E S s.r.o., jímž se mění termín do-
končení díla. Termín se prodlužuje. Dílo 
bude dokončeno nejpozději do 31. 5. 2023.

Rada města schvaluje uzavření Dodatku 

č. 1 Smlouvy o dílo ze dne 31. 8. 2022 na stav-
bu „Bystřice – účelová komunikace na parc. 
č. 1529/4 – obnova povrchu“ s firmou B E S 
s.r.o., jímž se mění termín dokončení díla. 
Termín se prodlužuje na 31. 5. 2023.

Rada města schvaluje uzavření Dodatku 
č. 1 k Dohodě vlastníků provozně souvisejí-
cích kanalizací Tvoršovice o způsobu úhra-
dy za likvidaci odpadních vod, kde celková 
výše ročních nákladů a odpisů nepřesáhne 
v součtu částku ve výši 700 tisíc Kč/rok a 
tato částka bude z 1/3 vyúčtována městu 
Bystřice a z 1/3 Družstvu Green Village.

Rada města schvaluje uzavření Smlouvy 
o věcném břemenu služebnosti v rámci 
akce: „Vodovod-Nesvačily-připojení obce 
na Přivaděč pitné vody Benešov-Sedlčany“ 
mezi městem Bystřice a Středočeským kra-
jem, týkající se pozemku parc. č. 1004/2 
v k.ú. Nesvačily, za cenu 20 Kč/bm, tj. při 
délce uložení 233 m za celkovou částku 
5 638,60 Kč včetně DPH.

Rada města schvaluje uzavření Smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti in-
ženýrské sítě v rámci akce: „Zainvestování 
území v lokalitě bývalého areálu DZV NOVA 
Bystřice, prodloužení inženýrských sítí“ 
mezi městem Bystřice a Středočeským kra-
jem, týkající se pozemků parc. č. 1569/2 a 
parc. č. 1569/4 v k.ú. Bystřice u Benešova, 
výše zálohy 15.150 Kč bez DPH. Tato záloha 
bude vypořádána po skončení stavby podle 
skutečného rozsahu a způsobu provedení 
zásahu na základě předložení geometrické-
ho plánu.

Rada města schvaluje Komisi pro životní 
prostředí v tomto složení: Předseda – Ing. 
Vít Dvořák, členové – Ing. Lukáš Brož, Mgr. 
Karel Bárta, Mgr. Hana Bártová, Ing. Jan 
Kašpar, Ph.D.

Rada města schvaluje nový ceník společ-
nosti Služby Bystřice, s.r.o. pro použití 
techniky a lidských zdrojů pro komunální 
údržbu veřejných ploch a zajištění ostat-
ních prací s účinností od 1. 1. 2023.

Rada města jmenuje na základě výsledku 
vyhlášeného výběrového řízení, ředitelem 
příspěvkové organizace města Letiště Be-
nešov, p.o., pana Vladimíra Hadače s účin-
ností od 1. 1. 2023.
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Hospodařili jsme odpovědně a udržitel-
ně, maximálně jsme využívali ke kofi-
nancování našich investičních akcí do-
tační příležitosti, a to jak z národních, 
tak i evropských fondů. Finální výsledky 
hospodaření budou známy ke konci led-
na letošního roku, ale vzhledem k tomu, 
že na městě probíhá průběžná kontrola 
čerpání rozpočtu, můžeme s jistotou po-
tvrdit, že město splatilo všechny úvěry 
z předchozích let a podrželo si finanční 
rezervy pro kofinancování investičních 
akcí na běžných účtech, které nám umožní 
v dalších letech realizovat další investice 
bez ohrožení finanční stability.
Dne 14. prosince loňského roku na svém 
pravidelném veřejném zasedání Zastu-
pitelstvo města Bystřice jednohlasně 
schválilo návrh rozpočtu města na rok 
2023. Vedení města navrhlo, stejně jako 
v předchozích letech schodkový – proin-
vestiční rozpočet města, který v letošním 
roce počítá s doposud nejvyššími výdaji 
v novodobé historii města na úrovni 
191 534 885 Kč, které by měly být kry-
ty jak příjmy ze státního rozpočtu nebo 
místních daní a poplatků, tak i dotacemi 
získanými na jednotlivé investiční akce v 
celkové výši 158 668 034 Kč, zapojením zů-
statku finančních prostředků z roku 2022 
ve výši 10 257 851 Kč a přijetím úvěru ve 
výši 22 609 000 Kč. Rozpočet je stejně jako 
loni opravdu ambiciózní, ale vedení města 
věří, že se ho podaří naplnit a posunout 
město Bystřice opět o krok dále #nadob-
receste. 
Největší investicí ve schváleném rozpoč-
tu města na rok 2023 je dokončení pře-
stavby Komunitního centra s knihovnou, 
které vzniká přestavbou budovy bývalé-
ho ředitelství JZD v Bystřici. Po úpadku 
stavební firmy, která realizovala projekt 
spolkového domu v Líšně, bychom rádi 
vysoutěžili nového zhotovitele a dokončili 
tuto stavbu. Nemalou investicí, podpoře-
nou dotací od MPO ČR, bude i první eta-
pa výměny osvětlovacích těles veřejného 

osvětlení v Bystřici a Mokré Lhotě, která 
zajistí úsporu více než 80 MW elektrické 
energie a tím i snížení běžných výdajů 
města na veřejné osvětlení. Rozšířit by se 
měl také díky dotační podpoře výstražný a 
varovný systém. Součástí tohoto projektu 
je výměna výstražného a varovného sys-
tému v Bystřici a montáž tohoto systému 
do budov Základní a Mateřské školy Bys-
třice. V rámci oprav bychom rádi vymě-
nili podtlakovou kanalizaci v ulici Dr. E. 
Beneše a opravili splaškovou kanalizaci 
v ulici Družstevní. Část financí je věnová-
na přípravě projektů pro realizaci v dal-
ších letech. Mezi ty nejvýznamnější patří 
projekt výstavby nové čistírny odpadních 
vod včetně kanalizace v osadách Líšno, 
Nesvačily, Jírovice, Jarkovice a Semovi-
ce, dokončení projektu přestavby cen-
tra města dle výsledků architektonické 
soutěže, získání stavebního povolení na 
revitalizaci okolí ulice Dr. E. Beneše, po-
kračování příprav projektové dokumen-
tace chodníku na Dubovku v Ouběnicích 
nebo bezpečného přístupu na autobusové 
zastávky na silnici I/3 na Tožici. V oblasti 
školství bychom rádi podali žádost o do-
taci na výstavbu sportoviště za základní 
školou nebo na výměnu tepelných čer-
padel v budovách základní školy a zahá-
jili projektovou přípravu výstavby dvou 
nových odborných učeben pro chemii, 
fyziku a přírodopis nad šatnami I. stupně 
ZŠ. V oblasti eGovernmentu bychom rádi 
nově nabídli našim občanům elektronic-
ké služby přes nově zřízený Portál občana 
města Bystřice a mnohé další.
Rozpočet města ale nejsou jen investice, 
ale také běžné výdaje spojené se služba-
mi pro naše občany jako jsou příspěvky 
zřizovatele na provoz základní a mateř-
ské školy, opravy bytového i nebytového 
fondu, údržba zeleně, opravy a údržba 
infrastrukturního majetku, zimní údržba 
a opravy komunikací, provoz knihovny, 
městské policie, jednotky hasičů, veřejné-
ho osvětlení a mnohé další. Rozpočet jako 

každý rok pamatuje i na podporu komu-
nitního a spolkového života, zapojení ob-
čanů do rozhodování o použití části roz-
počtu formou participativního rozpočtu, 
podporu a rozvoj kulturního a společen-
ského života pomocí městem zřízené pří-
spěvkové organizace města – Městského 
kulturního a informačního střediska Bys-
třice a podobně. 
Jak jsme vás již loni informovali, dlouho-
dobou a největší investiční akcí v novodo-
bé historii města by se zanedlouho měla 
stát výstavba vodovodu v osadě Líšno spo-
jená s výstavbou vodojemu pro městské 
části Bystřice a Líšno a stavbou přivaděče 
vody ze Želivky. V loňském roce jsme po-
dali žádost o dotaci na realizaci této akce 
a dnes vám již mohu s hrdostí oznámit, že 
v posledních dnech uplynulého roku vy-
dal poskytovatel dotace Rozhodnutí o po-
skytnutí dotace č. 22_003/0000215, kte-
rým byla městu Bystřice přiznána dotace 
v maximální výši 65 069 908,86 Kč. Nyní 
probíhají jednání o získání úvěru na dofi-
nancování této investiční akce a pokud na 
nejbližším zasedání Zastupitelstvo města 
Bystřice schválí přijetí dotace a uzavření 
smlouvy na poskytnutí úvěru, tak se le-
tošní rozpočet rozpočtovým opatřením 
navýší o finance na tuto další investiční 
akci města a společně s vysoutěženým 
zhotovitelem začneme stavět nový vodo-
vod, vodojem a přivaděč vody pro Bystřici 
a Líšno.
Rozhodně se do tohoto krátkého člán-
ku nevešly všechny informace o obsahu 
schváleného rozpočtu města na rok 2023, 
ale i z toho mála informací si každý ob-
čan města může udělat obrázek o tom, co 
nás čeká v letošním roce, a že toho nebu-
de zrovna málo! Každá vydaná koruna je 
směřována na další zvýšení kvality služeb 
poskytovaných našim občanům, zhod-
nocení jejich nemovitostí a zvýšení kva-
lity prostředí, ve kterém společně žijeme 
a máme ho rádi.
S úctou, Michal Hodík, starosta města.

Zastupitelstvo schválilo rozpočet na rok 2023 
Text: Michal Hodík, starosta města Bystřice

ZPRÁVY

Vážené dámy, vážení pánové – občané města Bystřice, rok se s rokem sešel, a tak nastal čas zhodnotit uplynulý 
rok a nastavit priority pro rok nastupující. Uplynulý rok nebyl jednoduchý. A to hned z mnoha důvodů – 
uprchlická krize, válečný konflikt na území Ukrajiny, s ním související nedostatek energetických surovin a 
v jeho důsledku růst cen energií a stavebních materiálů způsobily postupný nárůst inflační křivky vedoucí i 
ke zvýšení cen stavebních prací a dalších výdajů města. Přesto se nám podařilo realizovat většinu plánovaných 
investic ze schváleného rozpočtu na rok 2022.
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Odpovědi na vaše nejčastější dotazy ke svozu 
komunálního odpadu

Otázky: občané města Bystřice | Odpovědi:  Michal Hodík, starosta města Bystřice

ZDRAŽUJE SE POPLATEK ZA SVOZ 
ODPADŮ?
Záleží na vás. Čím menší nádoba na svoz 
komunálního odpadu, tím  menší popla-
tek. Čím více odpadu vytřídíme (a nebu-
deme do  komunálního odpadu vkládat 
odpad, který tam nepatří), tím menší ná-
doba u nemovitosti postačí. Tímto způso-
bem můžete náklady na svoz komunální-
ho odpadu snížit, pokud vás v domácnosti 
žije více.
Pokud by nedošlo ke změně systému, tak 
by v roce 2023 stoupl místní poplatek na   
1 100 Kč na každého trvale žijícího obyvate-
le včetně dětí a důchodců a poplatek by rok 
od roku rostl. Když vezmeme jako příklad 
čtyřčlennou rodinu, tak by v příštím roce 
dle starého systému taková rodina zaplatila 
4 400 Kč. Reálně, pokud bude třídit, po-
třebuje jeden obyvatel domácnosti cca 
20L/týden,  tj.  u  čtyřčlenné domácnosti 
80L/týden. Taková rodina si může zvolit 
týdenní svoz 80L nádoby za 3 328 Kč roč-
ně a  ušetří 1 072 Kč. Čtyřčlenná rodina, 
která se rozhodne pro systém svozu 120 L 
nádoby jednou za 14 dnů zaplatí 2 496 Kč 
a ušetří 1 904 Kč. 
Na průběhu přípravy se  podíleli všich-
ni zastupitelé i vedení městem vlastněné 
společnosti Služby Bystřice. Propočítali 
se  všechny varianty, které nám umož-
ňuje zákon a  vybrala se  taková varianta, 
která bude motivovat občany k  třídění 
komunálního odpadu, aby město splni-
lo podmínky stanovené novým zákonem 
o  odpadech. Kalkulace samozřejmě ob-
sahovaly jak příjem od  EKO-KOMu, tak 
i  z  prodeje některých komodit. Některé 
komodity,  jako například papír, někdy 
přinášejí něco málo peněz, ale jsou i ob-
dobí, kdy je jich na trhu přebytek a naopak 
se musí za jejich likvidaci platit.
Větší apel na třídění odpadů není vůle jen 
zastupitelstva a  vedení města. Situace je 

alarmující pro celou planetu. Proto věří-
me, že  jsme si všichni vědomi, že třídění 
odpadu je nevyhnutelné a  mělo by být 
v zájmu nás všech.

JAKOU FREKVENCI SVOZU SI NOVĚ 
MOHU VYBRAT?
U nádob o objemu 80, 110, 120, a 240 lit-
rů mohu zvolit 1× týdně, 1× za  14  dní, 1× 
měsíčně. U  největších nádob  o  objemu 
1 100 litrů  je možné zvolit pravidelný 
svoz 1× týdně nebo 1× za 14 dní. Svoz bude 
od  1.  4.  2023  pravidelný ve  Vámi vybrané 
frekvenci.  Služby Bystřice s.r.o. zveřej-
ní na  začátku roku 2023  kalendář svozů, 
abyste předem věděli, v  jaký den budou 
jezdit právě k vám.

PROČ MAJÍ OBČANÉ NĚKTERÝCH 
JINÝCH MĚST LEVNĚJŠÍ POPLATEK 
ZA SVOZ ODPADU?
Nastavení ceny probíhalo na základě dis-
kuze zastupitelů města na  veřejných za-
sedáních zastupitelstva města, kterých 
se  může účastnit každý občan města 
a  v  diskuzi připojit svůj názor. Nastave-
ní probíhalo na  základě výpočtů, které 
pro  jednání zastupitelstva připravilo ve-
dení městem vlastněné společnosti Služ-
by Bystřice s.r.o. Bohužel nejsme vlastníky 
skládky komunálního odpadu – jako na-
příklad sousední Votice a nemáme ani pří-
jem z provozu skládky jako oni. Je logické, 
že  Votice, které jsou zatíženy provozem 
skládky, kompenzují svým obyvatelům 
provoz skládky na svém území sníženými 
poplatky za svoz a  likvidaci odpadu. Jsou 
tu ale i další přístupy k řešení tohoto pro-
blému. Některé obce například zvedly ko-
eficient daně z nemovitosti na maximum 
a nezvyšovaly poplatek za svoz a likvidaci 
komunálního odpadu. Každá obec k dané 
problematice přistupuje jinak. Zastupi-
telstvo města Bystřice se rozhodlo jít zcela 

transparentní cestou, zvýhodnit ty, co ne-
budou zatěžovat systém svozu a  likvida-
ce odpadu, a naopak znevýhodnit ty, kdo 
nechtějí měnit své návyky, nechtějí třídit 
komunální odpad a nehodlají tak naplnit 
povinnost kladenou na obce v novém zá-
koně o odpadech č. 541/2020 Sb.

KDO JE PLÁTCEM MÍSTNÍHO POP-
LATKU?
Podle OZV i  zákona – konkrétně  § 10n 
odst. 1 zákona 565/1990 Sb. o místních po-
platcích – plátcem poplatku je:
a) společenství vlastníků jednotek, pokud 
pro dům vzniklo, nebo
b) vlastník nemovité věci v ostatních pří-
padech.
Pokud je u  nemovitosti více majitelů  – 
musí se  mezi sebou dohodnout, který 
z  nich splní svoji ohlašovací povinnost 
za  danou nemovitost a  stane se  tak vůči 
správci poplatku.
Příklad z praxe: Manželé mají nemovitost 
ve  společném jmění manželů, tj. každý 
z nich vlastní ideální polovinu nemovitos-
ti. Dohodnou se, že manžel splní ohlašo-
vací povinnost dle OZV. Manžel tak vyplní 
část „A“ formuláře a stane se pro správce 
poplatku plátcem místního poplatku.

ODKDY ZAČNE NOVÝ SVOZ 
ODPADŮ? CO SE STANE, KDYŽ 
OD 1. 1. 2023 NEVYPLNÍM REGIST-
RACI A NEBUDU MÍT UHRAZENÝ 
POPLATEK?
Nový svoz podle nového kalendáře svozů 
začne od 1. 4. 2023. Do té doby vám Služ-
by Bystřice s.r.o. vyváží popelnice na-
dále, jak jste zvyklí. Je potřeba v  odbobí 
od 1. 1. 2023 do 31. 3. 2023 vyplnit registra-
ci, uhradit poplatek, případně si včas po-
řídit nádobu vhodné velikosti. Čím menší 
objem nádoby, tím menší poplatek.

ODPADY

Svozy odpadových nádob budou do 31. 3. 2023 probíhat stejně jako v roce 2022 (tzn. v nezměněném režimu). Od 1. 4. 2023 
bude zahájen svoz dle podmínek a priorit, které vyberete pro svoji nádobu v registračním formuláři. 

Od 1. 4. 2023 budou sváženy jen registrované a očipované nádoby.

Na povinné přihlašování a úhrady poplatku máte čas do 31. 3. 2023. Nenechávejte to, prosím, na poslední chvíli.



Hlas Bystřice č. 1 / 2023 7

ODPADY

POPLATEK SE VÁŽE NA OSOBU 
NEBO NA NEMOVITOST?
Na nemovitost. Registrace se  vyplňuje 
pro každou nemovitost zvlášť! Ano, u více 
nemovitostí je potřeba podat více formu-
lářů. V  případě vícero nádob (popelnic) 
u jedné nemovitosti postačí vyplnit jeden 
formulář.

POTŘEBUJI SI POŘÍDIT NOVOU 
NÁDOBU (POPELNICI)?
Záleží, jestli Vaše nádoba splňuje aktuální 
normy a požadavky na velikost (80 / 110 / 
120 / 240 / 1100 litrů). 
Veškeré odpady na území Bystřice a 
v okolních osadách sváží Služby Bystřice 
s.r.o. pomocí vlastní svozové techniky. 
Sváží nádoby, které:

mají velikosti 80, 110, 120, 240 nebo 1100 
litrů

splňují normy DIN 6629, EN 840-1 a EN 
840-3.
Pokud si budete pořizovat novou nádobu, 
raději si ověřte, zda má vhodný objem a 
zda splňuje požadované normy.

JAK POZNÁM, ZDA MI TECHNIC-
KÉ SLUŽBY JIŽ UMÍSTILY ČIP NA 
NÁDOBU (POPELNICI)?
Poznáte to podle vylepené samolepky 
s unikátním kódem RFID čipu.

KDO A KDY MI OZNAČÍ POPELNICI 
ČIPEM?
Nádoby, které byly přistavovány v letoš-
ním roce ke svozu byly postupně opatřeny 
čipem. Pokud nemáte na své nádobě čip, 
pak do registračního formuláře (do části 
č. 9) napište dle návodu „NOVÁ NÁDOBA“. 
Na základě registračního formuláře Služ-
by Bystřice s.r.o., které zajišťují svoz ko-
munálního odpadu ve městě Bystřici, čip 
na nádobu doplní.

KDYŽ BUDU MÍT 12 SVOZŮ ROČNĚ, 
MOHU TŘEBA JEDEN MĚSÍC 
VYUŽÍT DVA SVOZY, DALŠÍ MĚSÍC 
ŽÁDNÝ A TAK PODOBNĚ DO 12 
SVOZŮ CELKEM?
Nelze. Svoz je pravidelný ve Vámi vybrané 
frekvenci (1× týdně, 1× za 14 dní, 1× měsíč-
ně). Služby Bystřice s.r.o. zveřejní na za-

čátku roku 2023 kalendář svozů, tj. kdy a 
kde budou svážet nádoby s týdenním svo-
zem, kdy a kde se čtrnáctidenním svozem 
a kdy a kde s měsíčním svozem. V těchto 
termínech je pak potřeba přistavit nádo-
bu na veřejně přístupné místo tak,  jak je 
to popsáno v Obecně závazných vyhláš-
kách.

JAK POSTUPOVAT V PŘÍPADĚ, 
ŽE V NEMOVITOSTI NENÍ NIKDO 
PŘIHLÁŠEN K TRVALÉMU POBYTU? 
TRVALÉ BYDLIŠTĚ MÁME JINDE.
Není důležité, jestli někdo je nebo není 
trvale hlášen k pobytu v nemovitosti, ale 
to, jestli v ní někdo bydlí. Vazba na trva-
lé bydliště je v tomto případě naprosto 
nepodstatná – místní poplatek se neplatí 
podle trvalého bydliště, ale za nemovitost. 
Pokud se ale jedná o neobydlenou nemo-
vitost, pak v ní nikdo neprodukuje odpad 
a u nemovitosti není svozová nádoba. 
V takovém případě je nutné zaškrtnout 
toto pole a platí se minimální základ po-
platku dle obecně závazné vyhlášky. Ná-
doba se v takovém případě od nemovitosti 
nebude svážet.

POČÍTÁ SE S TÍM, ŽE BYTOVÉ 
DOMY SI BUDOU MOCI KONTEJ-
NERY UZAMYKAT? CHCEME MÍT 
JISTOTU, ŽE PLATÍME JEN ZA OD-
PAD, KTERÝ VYPRODUKOVALI OBY-
VATELÉ PŘÍSLUŠNÉHO BYTOVÉHO 
DOMU, ALE ZÁROVEŇ NECHCEME 
KOMPLIKOVAT SVOZ.
Svozová nádoba je majetkem majitele ne-
movitosti. Jaký systém majitel zvolí, aby 
někdo jiný nezneužíval jeho svozovou ná-
dobu, je čistě na majiteli svozové nádoby. 
Po celé republice je naprosto běžný způ-
sob uzamčení svozové nádoby v období 
mezi svozem tak, aby ji mohli používat 
pouze oprávnění majitelé. Pozor! Důleži-
té je nezapomenout, že v den svozu musí 
být nádoba umístěna na veřejně přístupné 
místo a odemčena.

CO MAJÍ LIDÉ DĚLAT S VĚTŠÍMI 
NÁDOBAMI NA ODPAD? PROČ 
MĚSTO LIDEM NEPŘIDÁ PENÍZE NA 
POŘÍZENÍ NOVÝCH NÁDOB? DŮ- 
CHODCI A SAMOŽIVITELÉ S MALÝ-
MI DĚTMI UŽ MAJÍ TEĎ DOST STA-
ROSTÍ S CENAMI ENERGIÍ, POTRA-
VIN ATD.
Město se nemůže chovat diskriminačně 
a z veřejných prostředků podporovat 
plošně jen vybrané skupiny obyvatel měs-

ta. Svozová nádoba je majetkem majitele 
nemovitosti a plátcem místního poplatku 
je dle § 10n odst. 1 zákona o místních po-
platcích buď společenství vlastníků jed-
notek nebo vlastník nemovité věci. Pokud 
je vlastník nemovité věci v tíživé sociální 
situaci (například zmiňovaný samoživitel 
s malými dětmi nebo důchodce), pak má 
stát nespočet nástrojů podpory, o kterou 
si takový vlastník nemovité věci může po-
žádat.

JAK BUDE SVOZ A POPLATKY 
ŘEŠEN U REKREAČNÍCH OBJEKTŮ?
Zákon jasně hovoří o tom, že poplatkovou 
povinnost má společenství vlastníků jed-
notek nebo vlastník nemovité věci. Rekre-
ační objekt je nemovitá věc a jejímu vlast-
níkovi tak vzniká povinnost přihlásit se a 
zaplatit místní poplatek. Jediné, v čem se 
může lišit situace u rekreačního objektu 
je to, pokud v takové nemovitosti nikdo 
nebydlí. Pokud je tomu tak, pak se na ma-
jitele takové nemovitosti vztahuje povin-
nost úhrady minimálního dílčího základu 
poplatku, tj. 60 L měsíčně (viz obecně zá-
vazná vyhláška).
Pozor! Nejedná se o trvalé bydliště! Zákon 
hovoří o bydlišti, tzn,. pokud někdo v ta-
kové nemovitosti bydlí, musí nahlásit jak 
velkou nádobu a jak často chce svážet. Po-
kud v nemovitosti nikdo nebydlí, nahlásí 
tuto skutečnost pomocí formuláře (v bodě 
č. 6 v Registračním formuláři zaškrtne 
variantu „Rekreační objekt“) a zaplatí mi-
nimální dílčí základ poplatku dle zákona.

JAK TO BUDOU ŘEŠIT LIDÉ V BY-
TOVKÁCH? BUDOU VŠICHNI PLATIT 
STEJNÝ PAUŠÁL?
V bytových domech řeší množství, tj. i 
velikost svozových nádob a jejich četnost 
svozu majitel bytového domu. Ten také 
řeší způsob, jak rozpočítat náklady na 
jednotlivé bytové jednotky nebo obyvatele 
bytového domu. 

KDY BUDOU NÁDOBY VYVÁŽENY?
Na stránkách městem vlastněné společ-
nosti Služby Bystřice s.r.o. i na webu měs-
ta (www.mestobystrice.cz) bude zveřej-
něn kalendář svozů, ve kterém bude 
přesně napsáno, kdy se které nádoby 
a kde svážejí. Povinností vlastníka nemo-
vitosti, a tudíž i vlastníka svozové nádoby, 
je přistavit ji v době svozu na veřejně pří-
stupné místo a druhý den ji opět z tohoto 
místa odklidit (viz příslušná obecně zá-
vazná vyhláška).

Nevíte si rady? Napište nám na emailovou adresu podatelna@mestobystrice.cz.
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Ceny vodného a stočného

Elektronická identita občana (EIO) je sys-
tém, který umožňuje občanům České re-
publiky přihlašovat se k různým online 
službám státní správy a samosprávy pro-
střednictvím jednoho účtu. EIO je založe-
na na elektronickém občanském průkazu 
(EOP), který umožňuje ověření totožnosti 
občana při přihlašování k online službám.
Použití EIO se v České republice rozšířilo 
po spuštění portálu eGovernment, který 
umožňuje snadný přístup k různým on-
line službám státní správy. EIO se také 
používá pro přístup k různým službám 
samosprávy, jako je například přihlašo-
vání do systémů měst a obcí. Konkrétně 
v Bystřici bude již během měsíce ledna 
2023 spuštěn elektronický Portál občana.
Elektronický občanský průkaz (EOP) je 
bezkontaktní elektronický doklad, kte-
rý je vydáván občanům České republiky 
od roku 2009. EOP obsahuje elektronic-
kou identifikační čipovou kartu, na které 

jsou uloženy údaje o občanovi, jako je jeho 
jméno, rodné číslo a fotografie. EOP lze 
použít jako občanský průkaz pro ověření 
totožnosti při vyřizování různých úřed-
ních záležitostí nebo pro přihlašování 
k online službám prostřednictvím EIO.

Jak na to? Elektronickou identitu občana 
(EIO) lze založit pomocí elektronického 
občanského průkazu (EOP). Postup je ná-
sledující:
1. Nejprve je třeba získat elektronický 
občanský průkaz (EOP). Tento doklad lze 
získat na kterémkoliv úřadě občanských 
záležitostí nebo na poště po předlože-
ní dokladu totožnosti (občanský průkaz 
nebo cestovní pas) a fotografie.
2. Poté je třeba se zaregistrovat na por-
tálu eGovernment.cz a vyplnit přihlášku 
k elektronické identitě občana.
3. Následně je třeba přijít na úřad občan-
ských záležitostí s EOP a vyplněnou při-

hláškou k EIO. Na úřadě proběhne ověření 
totožnosti a po jeho úspěšném dokončení 
bude EIO založena.
4. Poté je již možné se přihlašovat k online 
službám státní správy a samosprávy pro-
střednictvím EIO pomocí uživatelského 
jména a hesla, které byly při registraci na 
portálu eGovernment.cz zvoleny.

Použití EIO je v České republice velmi 
rozšířené a jeho využití se očekává, že se 
bude nadále rozšiřovat. EIO umožňuje 
občanům snadný a pohodlný přístup 
k online službám státní správy a samo-
správy a umožňuje úřadům efektivnější 
využití technologií pro vyřizování různých 
úředních záležitostí. EIO také zvyšuje 
bezpečnost online služeb, protože umož-
ňuje ověřit totožnost občana při přihlašo-
vání. V současné době je EIO v České re-
publice velmi rozšířená a očekává se, že se 
její využití bude nadále rozšiřovat.

ZPRÁVY

Elektronická identita občana: Důležitý nástroj 
pro snadný přístup k online službám a zvýšení 

bezpečnosti v digitální době

Datové schránky od ledna 2023

CENA VODNÉHO PRO ROK 2023
 Bystřice, Nesvačily a Božkovice:

     65,64 Kč/m3 bez DPH, tedy 72,20 Kč/m3 včetně DPH.
Kobylí-Plchov: ceba zůstává stejná jako v roce 2022,

     tzn. 49,72 Kč za m3 včetně DPH.

CENA STOČNÉHO PRO ROK 2023
60,58 Kč/m3 bez DPH, tedy 66,64 Kč/m3 včetně DPH.
Cena stočného je platná pro Bystřici a Tvoršovice.

Text: Denisa Havelka Říhová, PR města Bystřice

Dnes žijeme v elektronické a digitální době, kde se čím dál více našich každodenních činností odehrává 
online. Přihlašování se k různým službám, komunikace s ostatními lidmi, shromažďování informací a mnoho 
dalšího se děje prostřednictvím internetu a elektronických zařízení. Elektronická identita občana (dále jen 
EIO) je jedním ze způsobů, jakými se mohou občané přihlašovat k online službám státní správy a samosprávy 
prostřednictvím jednoho účtu. Tento článek se zaměřuje na EIO v České republice a její význam v dnešní 
digitální době.

Od 1. ledna 2023 dochází k automatickému zřízení datových schránek živnostníkům, spolkům a nadacím.

www.chcidatovku.cz
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ZPRÁVY

Společnost Elmoz Czech, s.r.o. předává 
sponzorský dar pro Základní školu v Bystřici

Milí Středočeši, ráda bych Vás touto ces-
tou pozdravila a popřála Vám v novém 
roce 2023 především zdraví, klid a vnitřní 
pohodu. Chci věřit, že nás snad čeká méně 
náročný rok, než byly ty dva uplynulé pro-
vázené různými krizemi. Snadný ale ne-
bude, to víme všichni…
Chtěla bych Vás ujistit, že Středočeský 
kraj schválil velmi zodpovědný rozpočet, 
který počítá s krizovými rezervami. Záro-
veň je ale stále výrazně proinvestiční. Jen 
na investiční výdaje z vlastních zdrojů dá-
váme 600 milionů korun, což je o 100 mi-
lionů více než v roce 2022. Vyšší jsou na-
příklad plánované výdaje na opravy škod 
po zimě na silnicích II. a III. třídy, na něž 
jsme vyčlenili 255 milionů. 
A rozpočet také opět přináší dotační pro-

gramy, které jsou tu hlavně pro Vaše obce, 
aby jim usnadnily rozvoj, a místo, kde ži-
jete, mohlo mít třeba odpovídající infra-
strukturu, vodovod, kanalizaci, školu… 
Ale část fondů můžete využít i Vy sami. 
A na ty bych Vás chtěla upozornit přede-
vším. 
Fondy, z nichž můžete čerpat na své ak-
tivity přímo Vy občané nebo třeba Vaše 
spolky či sportovní kluby, jsou například 
Fond sportu a volného času, kde je 40 
milionů korun, z nichž je možné čerpat 
na investice na sportovištích, na pořá-
dání turnajů, na podporu sportu. Ten je 
otevřen teď v lednu. Stejně tak v lednu je 
otevřen například Fond kultury a obnovy 
památek, který pomáhá s obnovou kul-
turních památek. Mnoho z nich je v sou-

kromém vlastnictví nebo se o ně starají 
neziskové organizace nebo dobrovolníci. 
Letos jsme také poprvé otevřeli fond Ob-
chůdek 2021+, který má pomoci udržet 
malé prodejny v obcích do 1000 obyvatel. 
Pokud takovou provozujete, můžete požá-
dat o příspěvek.
A v neposlední řadě je tu Fond Hejtman-
ky. Má sice nejméně financí, co kdy měl, 
ale velmi rádi z něj podpoříme větší akce, 
které mají regionální význam.
Určitě zkuste využít našich fondů. Potřeb-
né informace najdete na stránkách kraje – 
www.kr-stredocesky.cz, záložka Granty a 
dotace. A mimochodem slibuji, že ten web 
kraje brzy bude uživatelsky přívětivější, 
zanedlouho spustíme nový.
Tak krásný rok 2023 všem.

Fondy Středočeského kraje jsou tu i pro Vás!
Text: Petra Pecková, hejtmanka Středočeského kraje

Text a foto: Denisa Havelka Říhová, PR města Bystřice

Rádi bychom vám představili sponzorský 
dar společnosti Elmoz Czech, s.r.o. pro 
Základní školu Bystřice. Společnost po-
skytla škole dary v hodnotě 10 000 Kč, a 
to nové atlasy a vybavení školní kuchyň-
ky. Škola si mohla sama vybrat předměty 
dle své aktuální potřeby. Dne 16. prosince 
2022 v zasedací síni Městského úřadu Bys-
třice dary předával osobně pan Petr Ševid, 
majitel firmy Elmoz Czech, s.r.o. 
Začátek celého příběhu sahá do loňského 
roku, kdy Mgr. Milena Gruberová, učitelka 
ZŠ, v rámci akce Týden zdraví uskutečnila 
přednášku o první pomoci pro veřejnost, 
a to bez požadavku na odměnu. Společ-
nost Elmoz Czech, s.r.o. tento dobrý sku-
tek revanžovala a rozhodla se podpořit 
zdravotnický kroužek školy zdravotnic-

kou brašnou a figurínou pro nácvik re-
suscitace.
Majitel firmy nabídl ještě více podpořit 
základní školu a rozšířil tím řady obdaro-
vaných. Škola obdržela několik učebních 
pomůcek, jako například nové atlasy Čes-
ké republiky, školní atlasy světa, papiňák 
a také rychlovarnou konvici do školní ku-
chyňky.
Město Bystřice tímto děkuje společnosti 
Elmoz Czech, s.r.o. za její podporu, která 
má dlouhodobější charakter. Již v minu-
losti společnost podpořila akce města, 
které měly přínos pro veřejnost. Město si 
velmi váží spolupráce se soukromými 
podnikateli. V tomto případě naše škola, 
žáci i učitelé získali další důležité učební 
pomůcky pro výuku.

Předání sponzorských darů. Zprava: 
Michal Hodík, starosta města; Petr Ševid, 
majitel společnosti Elmoz Czech, s. r. o. 
Druhá zleva: Jana Servusová, ředitelka 
ZŠ. Uprostřed: Iva Dvořáková, 
koordinátorka Zdravého města a MA 21.

Jak ušetřit za energie? Rady (nejen) na zimu
Jak snížit spotřebu až o 20 %? Najděte odpověď na webových stránkách:

www.zkrotimeenergie.cz
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Zprávy z technických služeb

TECHNICKÉ SLUŽBY

Text a foto: Tomáš Semrád, jednatel společnosti Služby Bystřice s. r. o.

Vážení spoluobčané, na tomhle světě je několik věcí, které lze změnit z pohledu člověka asi jen teoreticky. 
Jednou takovou je čas. Narážím tím na to, že příchod nového roku nešel urychlit ani odložit, pouze šel asi 
zaspat. Takže bez ohledu na to, v jakém stavu jste se v onu chvíli nacházeli, rok 2023 přišel a je tu. Pokaždé je 
kolem této změny spoustu vzletných vět, přání a předsevzetí, ale v reálu to vypadá tak, že s tímto okamžikem je 
každý rok víc a víc práce. Nicméně doufám, že letos už vážně většina z vás dodrží jedno z těch 43 nejznámějších 
předsevzetí, anebo se zařadí mezi již poučené matadory tohoto oboru a tyhle výkřiky euforie ponecháte těm 
méně zkušeným. Přeji vám tedy na leden, ať je to opravdový, nový začátek něčeho, co chcete.  

KOMUNÁLNÍ ÚDRŽBA
Konec prosince byl krásně bílý a s tím 
byla spojena údržba ploch. Následně se ze 
sněhu stalo náledí a pak voda. Ta naštěstí 
odtekla sama beze škod. Bylo odstraněno 
několik polámaných větví a tím byla loňská 
sněhová nadílka vyřešena. 
V době sněhové pokrývky se strhávaly 
zmrazky a naváté vrstvy ze střech. Prosíme 
občany, aby respektovali přenosné znače-
ní, které bylo pro tento případ umístěné 
letos na jeden den před obecním úřadem, 
než se podařilo z plošiny tuto námrazu 
odstranit. Padající sníh by vám asi moc ra-
dosti neudělal. 
Děkujeme všem občanům, kteří při osla-
vách Silvestra po sobě uklidili. Pomohlo 
nám to a na Nový rok tak nebylo ráno tolik 
materiálu k odvozu. 
V průběhu svátků se realizovaly mimo-
řádné svozy papíru a plastu. I přes to se 
na některých místech nahromadilo větší 
množství materiálu, než byly schopny ná-
doby kapacitně pojmout. Je nám to líto, ale 
v těchto dnech je problém i s distribucí ná-
sledně sebraného materiálu, proto se ne-
povedlo vše uklidit tak rychle, jak bychom 
si sami přáli.
S příchodem nového roku se mění pohled 
na odpadové hospodářství v naší obci. 
Vzhledem k registraci nádob předpokládá-

me, že bude nutné označit nové v případě, 
kdy dojde k výměně nebo pořízení menší 
či větší nádoby, než jste doposud používali. 
Jednotlivé očipování bude možné po před-
chozí telefonní nebo emailové dohodě na 
sběrném dvoře. Je v plánu, že budou do bu-
doucna čipovány nové popelnice na svých 
adresách. Budeme provádět hromadné 
čipování nových nádob dle informací do-
daných z MěÚ Bystřice. Na přihlašovacích 
formulářích jsou uvedeny vaše kontaktní 
údaje, které pro tyto případy využijeme a 
budeme vás s předstihem několika dní za 
tímto účelem kontaktovat.
Na našich webových stránkách je možné 
najít dny v týdnu, kdy jsou sváženy jednot-
livé komodity odpadového hospodářství. 
Svozy odpadových nádob budou do 31. 3. 
2023 probíhat v nezměněném režimu. Po 
1. 4. 2023 bude zahájen svoz dle podmínek 
a priorit, které vyberete pro svoji nádo-
bu. V předstihu bude na webových strán-
kách www.tsbystrice.cz uveřejněn kalen-
dář jednotlivých termínů svozu, tedy kdy 
bude realizován 14denní a měsíční svoz. 
Po 1. 4. 2023 budou svezeny jen registro-
vané a očipované nádoby. 

SBĚRNÝ DVŮR
Sběrný dvůr je pro občany města otevřen 
v zimní otevírací době. Aktuální informace 

naleznete vždy na našich webových strán-
kách www.tsbystrice.cz a jsou distribuová-
ny i přes náš facebookový profil. 

Zimní období (od 1. 11. do 31. 3.)

ÚTERÝ  12:00 – 16:00

ČTVRTEK 12:00 – 16:00

SOBOTA  9:00 - 12:00

HŘBITOVY A SPRÁVA HŘBITOVŮ
Pokud si nejste jistí platností smlouvy o 
nájmu hrobového zařízení nebo nemáte 
k dispozici nájemní smlouvu, je možné si 
zaplacení zkontrolovat u nás v systému. 
Prosím kontaktujte nás na emailové schrán-
ce hroby@tsbystrice.cz nebo na telefonním 
čísle 733101051 v čase od 8:00 do 12:45. Pro 
zjištění stavu je nutné znát číslo hrobového 
místa a o který hřbitov se jedná, nebo jiné 
identifikační údaje, aby bylo možné hrob 
dohledat. Informace „je to ten s nápisem 
vpravo vzadu“ je ve většině případů oprav-
du nedostatečná. Nicméně se vám budeme 
snažit pomoci, abychom situaci vyřešili. 

TEPELNÉ HOSPODÁŘSTVÍ
Městská kotelna topí v plném režimu. Není 
plánována žádná odstávka. 

VÝHLED DO BUDOUCNA
V následujícím období budou pracovníci 
služeb zajištovat běžné komunální čin-
nosti, které se budou odvíjet od aktuální-
ho počasí. I přes velmi extrémní teploty, 
které nás provázely na přelomu roku, se 
pořád nacházíme v zimním období, a tak 
předpokládáme pokles teplot a s tím spo-
jené zhoršené povětrnostní vlivy. Sou-
časně s tím budou probíhat prořezy ná-
letů a poškozených dřevin.
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ŠKOLKA

Kouzelný prosinec ve třídě Lvíčat

Snad nejkouzelnějším a nejočekávanějším 
měsícem v roce je pro děti právě měsíc 
prosinec. U Lvíčat tomu samozřejmě ne-
bylo jinak. Vánoční atmosférou jsme se 
nechali unést už na konci listopadu, kdy 
jsme společně trénovali na vystoupení na 
rozsvícení vánočního stromu. Stáli jsme na 
náměstí mezi lidmi – jak se zpívá v písni od 
Marka Ztraceného – užili si společně tu pr-
votní atmosféru vánočních trhů a otevřeli 
dveře adventu. 
První prosincový den byl u nás jeden velký 
pyžamový sen. V pyžamu jsme zůstali celé 

dopoledne, relaxovali jsme, dali si něco 
dobrého na zub a společně poslední měsíc 
v roce přivítali. 
Předvánoční čas si s sebou nese nemálo 
tradic: U nás ve třídě každé pondělí zapa-
lování svíčky na adventním věnci, plnění 

úkolů z adventního kalendáře, ale nejen 
to – jednou z těch nejočekávanějších na 
začátku prosince je pro děti mikulášská 
nadílka, kdy přijde za dětmi trojice – Mi-
kuláš, anděl a čert. Žáci 9. tříd ZŠ Bystřice 
zvládli moc hezky zrealizovat tuto tradici 
5. prosince našim dětem. My jsme samo-
zřejmě nenechali nic náhodě a čertovi jsme 
dopředu všechny naše čertoviny, vyskytu-
jící se v naší třídě, zabalili. Naučili jsme se 
společně písničku a celý týden před jejich 
příchodem jsme si na ně hráli a necha-
li se jimi inspirovat při tvoření. Tím pro 
nás toto téma neskončilo. Následující den 
jsme se za čerty převlékli všichni a prožili 
společně čertovský rej. Třída Myšáků pro 
všechny naše třídy připravila „Stezku za 
pekelným štěstím“, na kterou jsme se vy-
dali. Plnili jsme různé pekelné úkoly a na 
konci cesty na nás čekal tajemný poklad. 

Druhá polovina prosince patřila už celá Vá-
nocům a atmosféře, která se s nimi pojí.. 
Provoněli jsme si třídu pečením lineckého 
cukroví, na svatou Lucii jsme zhlédli vy-
stoupení „Kde se vzaly Vánoce“ v divadle 
U Jelena, vyráběli jsme vánoční ozdo-
by, přání a zpívali společně koledy. Jednu 
z nich jsme se vydali zazpívat panu starosto-
vi na úřad a popřát mu tak krásné Vánoce. 
Celou tu předvánoční atmosféru dokresli-
la sněhová nadílka a my si užívali sněhové 

radovánky. Byla to nádhera. Den před Vá-
nocemi jsme se společně rozloučili a zby-
tek prosince strávili s našimi nejbližšími 
v kruhu rodiny. 
Nový rok nese vždy plno očekávání, tužeb a 
snů, ale jen štěstí, zdraví, láska a přátelství 
dávají smysl našim dnům. To přejeme i my 
vám za celou naši mateřskou školu!

Text a foto: Petra Pešková, Eva Švecová, Zuzana Žížalová, učitelky MŠ; Štěpánka Šobrová, asistentka pedagoga

ŠKOLA

Text a foto: Jana Servusová, ředitelka ZŠ Bystřice

Vánoce jsou za námi a my se v naší škole 
ohlížíme za tím, co všechno jsme společně 
zažili v prosinci. A že toho bylo!
Zatímco ze čtvrťáků se během podzimu stali 
už skuteční plavci, třeťáci se svým letošním 
výcvikem teprve začínají. A moc pěkně jim 
to jde! Prosinec a leden jsou také měsíce, 
v nichž probíhají školní kola olympiád z jed-
notlivých předmětů. Zatím máme za sebou 
např. český jazyk a chemii, další předměty 
nás čekají. Držte našim hvězdám palce, ať 
se jim zadaří a dostanou příležitost zabojo-
vat a reprezentovat školu v okresním kole!
V pondělí 5. prosince zaplavily naši školu a 

posléze celou Bystřici také mikulášské týmy 
složené z deváťáků, které vyrazily překva-
pit jak jednotlivé třídy ve škole a školce, tak 
i pracovníky úřadu, děti v Kulíšku a naše 
seniory v domě s pečovatelskou službou. 
Všichni si to opravdu užili, dokonce i čerti 
udrželi svůj temperament na uzdě a nikoho 
do pekla (protentokrát) neodnesli. 
Hodně našich aktivit se konalo ve znamení 
Vánoc. Některé třídy z 1. stupně vyrazily do 
Benešova na výstavu vánočních tradic do 
Muzea Podblanicka. V DPS se předvánoč-
ně zpívalo a rozdávala se přáníčka. Senio-
ry navštívil náš pěvecký sbor, děti ze 3. A i 

družina. Osmáci se zase rozhodli zapojit do 
charitativního projektu Krabice od bot, ve 
kterém děti obdarovávají děti, které v živo-
tě neměly tolik štěstí a které by jinak pod 
vánočním stromečkem našly jen málo nebo 
nic.
Největší prosincovou akcí byl ale urči-
tě Vánoční den. 15. prosince byly všech-
ny dveře ve škole otevřené pro dospěláky 
i děti, kteří měli možnost obdivovat žá-
kovské výrobky na tradiční výstavě i na 
jarmarku, navštívit výuku v hodinách 
na 1. i 2. stupni, zazpívat si se sborem 
i s učitelkami (naše video nasbíralo na fa-

Prosinec v ZŠ Bystřice
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Text: Vanda Pechová, ředitelka MC Kulíšek

Milí Kulišáci, úvodem vám přeji, ať ten nový 
rok je pro vás tím nejhezčím, ať se vám po-
daří ustát vše s nadhledem a lehkostí. Všem 
dětem přeji hodně radosti, zážitků a tole-
rantních rodičů.
A hned ke konkrétnímu programu, který 
nás čeká v nejbližší době. Od února nám 
začíná nové pololetí – tímto připomínám, 
že kdo chce pokračovat v kroužcích nebo se 
chce přihlásit, prosím, dejte mi o tom vě-
dět. Pro nováčky platí, že první zkoušková 
hodina je zdarma. 
V pondělí 30. 1. od 15 hod v Kulíšku pro-
běhne Taneční párty – zúčastnit se mohou 
nejen členky tanečního kroužku, ale i noví 
zájemci. 
Jak už jsem avizovala v prosincovém čísle, 
letos rozjíždíme řadu přednášek nebo spíše 
seminář OCTO CODES. Úžasnou metodu, 
jak poznat sebe sama, svou rodinu, jak se 

nejen dobře cítit, ale třeba se i vyléčit. Me-
toda je nejen o oblékání, o duši, o myšle-
ní, ale jde hodně do hloubky. Je vhodná pro 
všechny, kteří chtějí pro sebe něco udělat, 
kteří chtějí rozšířit si obzory a poodhalit 
doslova jiné světy. První zahajovací bese-
da, která bude takovým pilířem, na kterém 
můžeme stavět dál, se uskuteční v pátek 
27. 1. od 17 hod, dokud nevyčerpáme dotazy 
a připomínky. Cena je opravdu symbolická 
– 300 Kč za celý večer informací. Doporu-
čuji si vzít s sebou poznámkový blok a tuž-
ku.
Seminář povede Veronika Feria Kostková, 
jedna z nejlepších žaček Táni Havlíčkové, 
takže opravdu je na co se těšit. 
Já se na vás těším již nyní. Věřím, že v tom- 
to roce bude více podnětů od vás, více ná-
padů, které společně zrealizujeme. Pozná-
vejme se, pomáhejme si a bavme se spolu 

– prostory Kulíšku k tomu přímo vybízí.

A nyní pár slov Veroniky Kostkové o meto- 
dě OCTO CODES:
Metoda OCTO CODES aneb najdi a oblék-
ni svou duši. Je nás osm. Osm v základ-
ním rozdělení. Osm typů lidí, kteří to mají 
v sobě každý přirozeně jinak nastaveno. 
Mají jiné talenty, jiné životní priority, jinak 
vychovají děti, jinak přistupují k partner-
ství i práci, sedí jim jiné oblečení i jiné po-
traviny a způsoby stravování. 
Řeč je o OCTO CODES – holistické metodě 
pracující se základními tvořivými silami 
– energií jinu a jangu a jejich vzájemnými 
nuancemi. Pochopení těchto principů v nás 
a lidech okolo nám pomáhá k harmoničtěj-
ším vztahům jak v partnerství, rodičovství 
tak i práci. 
Když zjistíme, jak to mají přirozeně v sobě 

Hola, hola, Kulíšek novoročně volá! 

cebooku neuvěřitelných 1100 zhlédnutí!) či 
si vypít kávu a dát si něco na zub v naší “ka-
várně”. Na doby minulé jsme také zavzpo-
mínali u výstavy fotografií a dalších zajíma-
vých materiálů z historie naší školy. 
Ani učitelé ale nepřišli zkrátka – skoro 
všichni jsme se sešli na vánočním team-
buildingovém večírku s bowlingem. Ukáza-
lo se, že soutěživost opravdu nemá žádných 
omezení a v některých týmech to pěkně 
jiskřilo! I v hektickém předvánočním čase 
také několik kolegů stihlo pracovat na svém 

vzdělávání a absolvovali programy zamě-
řené na vánoční tematiku či na prevenci 
a sociální vztahy ve třídě.
Staráme se také o naše ukrajinské spolu-
žáky. Probíhá pravidelná intenzivní výuka 
češtiny jako cizího jazyka a nově máme per-
sonální posilu v podobě báječné ukrajinské 
asistentky, která je nám i dětem nejen jazy-
kovou oporou. 
Vánoce jsou také dobou obdarovávání 
a škola rozhodně nepřišla zkrátka. Díky fir-
mě Elmoz Czech, s. r. o. jsme mohli oboha-

tit zařízení naší cvičné kuchyňky a vybavení 
našich mladých zdravotníků. Díky Sdružení 
rodičů a přátel ZŠ Bystřice máme připra-
venou spoustu materiálu a pomůcek pro 
činnost zájmových útvarů, autobusovou 
dopravu na akce mimo Bystřici atd. Za trva-
lou a velkorysou podporu velice děkujeme  
i městu Bystřice.
Vážení občané, dovoluji si vám za celý tým 
pracovníků ZŠ Bystřice popřát do nového 
roku spoustu radosti, zdraví i klidu. Ať už 
máte u nás ve škole své dítko, využíváte slu-
žeb naší školní jídelny či sportovní haly, 
nebo třeba jen jezdíte kolem – vězte, že 
u nás máte dveře vždy otevřené a můžete se 
na nás obracet se svými náměty, dotazy či 
třeba návrhem spolupráce nebo nápadem, 
jak naši činnost podpořit. Těším se na naši 
spolupráci v novém roce.

MATEŘSKÉ CENTRUM
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nastavené naše děti, tak jim můžeme být 
lepšími průvodci na jejich cestě dětství a 
dospívání, dovedeme lépe přijmout jejich 
odlišnosti, dopřát jim podporu, kterou po-
třebují, a zároveň i svobodu v jejich sebe-
vyjádření.
Když objevíme, jaké talenty a schopnos-
ti jsou vlastní nám a jaké našim kolegům, 
můžeme si krásně vyjít vstříc, vědomě spo-
lupracovat a doplňovat se, nastolit v týmu 
pohodu a dosáhnout větší efektivity, ať už 
jde o výsledky nebo kvalitu. 
Když najdeme oblečení, které nám stylově, 
střihově a barevně sedí, tak se rozzáříme 

nejen vně, ale i uvnitř, protože jak nahoře, 
tak dole, jak uvnitř, tak vně.
Metoda OCTO CODES nám pomáhá po-
chopit svou duši, a to nám pak pomáhá 
přenést i navenek tak, aby se oblečení stalo 
naší druhou kůží, abychom žili tím, co nás 
baví a co nám přirozeně jde, abychom se 
i v interiéru vědomě obklopovali tím, co 
nám dělá radost, co nás těší a podporuje. 
Stejně tak s jídlem, najděme si potraviny, 
které se nám dobře tráví, dávají energii 
a po nichž prospíváme.
Těším se na setkání s vámi a na společné 
nacházení vaší esence. 

Veronika Kostková, průvodkyně žen, mužů 
i dětí metodou OCTO CODES, konzultant-
ka a stylová poradkyně. 
Více informací najdete na webových strán-
kách: www.verukostkova.cz.

KULTURA

Kulturní dění
PRSKAVKA

Text a foto: Vendula Šípková, MKIC
Druhou adventní neděli 4. prosince se ko-
nal koncert hudebního uskupení Prskavka 
v kostele sv. Šimona a Judy v Bystřici. Za-
zněly koledy i současné vánoční hity, díky 
kterým nám Majda Čejková, Libor Kožíšek 
a ostatní členové skupiny zpříjemnili ad-
ventní čas.

V PODÁNÍ SBORU FAMIREDO 
ZAZNĚLY V KOSTELE ČESKÉ, 
SLOVENSKÉ I ANGLICKÉ KOLEDY 
Text a foto: Vendula Šípková, MKIC
Pod taktovkou zakladatele a sbormistra 
Vlastimila Kvídy vystoupil na třetí advent-
ní neděli 11. prosince choceradský smíšený 
pěvecký sbor dospělých Famiredo. V obci 
na pravém břehu Sázavy funguje sbor již 
od roku 2014. V kostele sv. Šimona a Judy 
v Bystřici zazněly nejen české a slovenské 
koledy, ale i anglická. Na závěr koncertu 
jsme mohli zaslechnout „Modlitbu“ od On-
dřeje G. Brzobohatého z oblíbené vánoční 
pohádky Anděl Páně 2.

KATEŘINA ŠEVIDOVÁ VÁNOČNĚ 
NALADILA BYSTŘICI 
Text: Radomila Macháčková, MKIC
Foto: Jana Kramperová

Dne 13. listopadu se uskutečnil Vánoč-
ní koncert zpěvačky Kateřiny Ševidové 
a Zdeňka Kopeckého. Divadelním sálem 
v domě U Jelena se celým večerem nesly 
romantické a vánoční písně. Na vánoční 
koncert Kateřiny se vždy těší celá Bystřice 
a okolí. Není to jen o zpívání, lidé si popo-
vídají, společně si s Kateřinou zazpívají. 
Kateřina vždy upeče vánoční cukroví nebo 

udělá domácí čokoládu, kterou divákům 
rozdává. Některé vánoční písničky s Kate-
řinou zpívají i děti, které k ní chodí během 
roku do pěveckého kroužku. Pak se kouk-
nete na jejich rodiče v hledišti a vidíte, jak 
si dojetím utírají slzy. Po koncertu si všich-
ni popřejí krásné Vánoce a slíbí si, že se 
za rok zase sejdou. Mám velkou radost 
z toho, že jsme v listopadu otevřeli v domě 
U Jelena kavárnu, kam si lidé před koncer-
tem anebo po jeho skončení mohou zajít 
na kávu, vánoční punč, svařák, nebo čaj. 
Návštěva divadla se tak stává svátečněj-
ší a příjemnější. Vánoční koncert Kateři-
ny Ševidové se stal v Bystřici již tradicí a 
je o něj velký zájem. Přidali jsme ještě je-
den vánoční koncert, kde jsou lístky také 
beznadějně vyprodány. Toto vystoupení 
se nakonec z důvodu nemoci přesunulo 
na 18. ledna 2023.

ADVENTNÍ KONCERT ZUŠ 
Text a foto: Vendula Šípková, MKIC
Čtvrtý adventní koncert v kostele v Bystřici 
zazněl 18. prosince. Vystoupili na něm žáci 
a učitelé Základní umělecké školy Benešov. 
Vystoupení otevřela děvčata hrou na flétnu 
a klavír. Následovala povedená představení 
kytarového, dechového a klavírního oddě-
lení, ať už formou sólové nebo souborové 

hry. Stranou nezůstali ani žáci hudební na-
uky, kdy se publiku představili mimo jiné 
hrou na boomwhackers. Dramaturgii veče-
ra doplnil smíšený soubor. Zaplněný kostel 
nadšeně aplaudoval po každém hudebním 
vystoupení. Na závěr byli všichni účinku-
jící obdarování balíčkem sladkostí. Atmo-
sféře celého večera se nedalo nic vytknout, 
což potvrdili jak spokojení posluchači, tak 
účinkující.

LOUTKOVÁ POHÁDKA MARBUEL, 
SLUHA PEKEL 
Text: Radomila Macháčková, MKIC
Foto: Veronika Sedlmaierová

V předvánočním čase zahrál loutkový sou-
bor Bystřice premiérovou pohádku „Mar-
buel, sluha pekel“. V pohádce se vsadí čert 
s andělem, jestli je pan král čestný muž. 
Jak to tak bývá, vše nakonec dobře dopadlo 
a anděl sázku vyhrál. Pohádka byla tech-
nicky hodně náročná, během děje se pět-
krát měnila scéna. Zatímco se měnily v ku-
kátkovém divadle kulisy, Radka si povídala 
s dětmi o Vánocích a čertech. Máme moc 
šikovné diváky a těšíme se na brzké setkání 
v loutkovém divadle. Do nového roku pře-
jeme pěkně pevný, zdravý krok. Zrovínka 
takový, jako má náš kašpárek.
Loutkáři z Bystřice.
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Text a foto: Rezková Renata, Občanský spolek Drachkov

V poslední prosincový den jsme se v Dra-
chkově rozloučili s rokem 2022 Silvestrov-
ským pochodem a Jízdou veteránů. Kolem 
14. hodiny jsme se ve velkém počtu sešli 
u autobusové zastávky, počasí nám přálo. 
Veteráni se svými řidiči vyrazili na cestu 
po odmávání startovacím praporem. Sešly 
se opravdu skvostné kousky. Pěší se vydali 
na pochod mimo asfaltovou komunikaci, 
po lučních a polních cestách. Trasa pro 
„pochodníky“ byla dlouhá 6 km, po cestě 

jsme obdivovali krásnou přírodu, výhled 
na Kobylí a Neštětickou horu, kostel na 
Chvojenu, zámek Konopiště, Čapí hnízdo. 
V neposlední řadě jsme okoukli krásnou 
vánoční výzdobu v sousedních vesnicích. 
Zhruba za hodinu a půl jsme se obě party 
sešly v cíli, kde na nás čekal silvestrovský 
přípitek pro všechny účastníky a přání do 
nového roku 2023.
Děkujeme všem zúčastněným a za rok se 
budeme opět těšit!

Rozloučení se starým rokem v Drachkově

Silvestrovský pochod v Drachkově

Text a foto: Kateřina Nevanová, Tožice

Letos přišel Mikuláš na tožickou náves o 
den dříve, než bývá zvykem, a jako každo-
ročně k již rozsvícenému stromečku. Od 
půl páté se začaly scházet menší i větší děti 
v hasičské zbrojnici k vánočnímu tvoření. 
V 17 hodin zazpíval tožický občasný dětský 
smíšený sbor – pod vedením čerstvě do-
spělého sbormistra a s doprovodem ostat-
ních dětí – několik vánočních koled. Poté 

jsme na téměř zaplněné návsi rozsvítili vá-
noční stromeček. Najednou začaly sršet 
jiskry a kde se vzali, tu se vzali, objevili se 
mezi dětmi čerti. Naštěstí i s Mikulášem 
a anděly. Mikuláš si vyslechl spoustu bás-
niček a rozdal dětem dobroty. Pro všechny 
bylo připraveno malé občerstvení. Všem 
moc děkujeme za pomoc a za finanční 
podporu děkujeme Městu Bystřice.

Tožický Mikuláš a rozsvícení stromečku

Mikuláš, čerti a andělé v Tožici

Text a foto: Irena Gavroňová, členka Osadního výboru Tvoršovice

Nejprve něco málo o mě. Jmenuji se Irena 
Gavroňová a do Tvoršovic jsem se přistě-
hovala před 5 lety s přítelem. Koupili jsme 
malý rodinný domeček se zahrádkou. Stala 
jsem se členkou osadního výboru.
Jaký byl rok 2022 v Tvoršovicích?

Únor – Vepřové hody v resortu golf Tvor-
šovice.

Duben – oslava Velikonoc, stavění májky 
a pálení čarodějnic.

Květen – úklid k Rozcestí I. a II.
Ostatní měsíce se pracuje na zahrád-

kách, někdo i na poli, suší se seno, aby bylo 
na zimu. Taktéž se připravuje dřevo.

Léto – nastává čas dovolených a prázdnin 
a Tvoršovice ožívají nejen chalupáři, ale 
také golfovým hřištěm, který je plný milov-
níků tohoto sportu.

Podzim – děti jdou do školy a chalupáři 
pomalu začínají připravovat svá obydlí na 
zimu.

Během listopadu je nová volba členů 
osadního výboru a probíhá již druhý úklid.

Adventní čas se hlásí a rozsvěcí se Vá-
noční strom, ke kterému přicházejí i obča-
né z Green Village. Pořádá se pochod za 
jmelím na Neštětickou horu, kde je odmě-
nou větvička jmelí. Scházejí se tu lidé 
ze širokého okolí.

Konec roku končí pochodem na Chlum, 
kde jsme společně opekli buřtíky.

To bylo ohlédnutí za rokem 2022. Přeji 
v novém roce 2023 občanům Tvoršovic 
hodně zdraví, štěstí, lásky a spoustu dal-
ších společných zážitků.

Ohlédnutí za rokem 2022 v Tvoršovicích

Rozsvícení vánočního stromu na návsi

Dodržování velikonočních tradic
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Kalendárium
Text: Daniel Štěpánek, místostarosta

Vítejte v rubrice kalendárium osobností 
města Bystřice, kterou vám přinášíme 
v rámci našeho zpravodaje. Každý měsíc 
se na stránkách našeho zpravodaje sezná-
míte s vybranými osobnostmi, které se 
v Bystřici zasloužily o rozvoj města nebo 
zde zanechaly zásadní stopu. Ať už jde o 
významného vědce, umělce, podnikate-
le, dobrovolníka či zastupitele. Všichni 
tito lidé jsou pro nás v Bystřici vzorem a 
inspirací. Těšíme se na to, že se společně 
s námi budete moci dozvědět více o těch-
to výjimečných lidech a posunout se tak 
o kousek blíž k poznání našeho města.

PAVEL BAŤHA
* 1. ledna 1963

zastupitel města Bystřice v letech 2014-
2022

předseda osadního výboru Tožice

JOSEF VÁCLAV RADECKÝ Z 
RADČE
* 2. února 1766 v Třebnicích u Sedlčan
† 5. ledna 1858 v Miláně

český šlechtic
významný rakouský vojevůdce a vojenský 

reformátor
jeho prapředek vystavěl v Tvoršovicích zá-

mek

VLADIMÍR ROZKOVEC
* 6. ledna 1948 v Benešově

český výtvarník žijící v Bystřici
z kůže vyrábí šperky, obrazy, plastiky a 

další umělecké výtvory
více jak 20 výstav po celé ČR

FRANTIŠEK ČERVINKA
* 14. ledna 1923 v Praze
† 4. března 1981 v Praze

český historik a publicista
 vězeň bystřického koncentračního tábora

Občanská komise informuje
V prosinci 2022 oslavili významné jubileum tito občané:

Jan Bartůšek, Bystřice, 70 let
Josef Dvořák, Kobylí a Plchov, 70 let
Hana Veselá, Nesvačily, 75 let
Jiřina Fulínová, Mokrá Lhota, 75 let
Miloslav Veselý , Jarkovice, 75 let
Anna Komárková, Bystřice, 80 let
Pavel Chlistovský, Bystřice, 85 let
Marie Ježková, Bystřice, 90 let

Všem našim oslavencům blahopřejeme a do dalších let přejeme pevné 
zdraví, spokojenost a pohodu! Pozn. Jména všech uvedených osob jsou 
zveřejněna na základě jimi daného písemného souhlasu.
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Text: Občanská komise MěÚ Bystřice

Leden, měsíc plný předsevzetí
Vážení čtenáři, leden je měsíc plný nových začátků a dobrých úmyslů. Je to skvělá 
příležitost začít znovu a zaměřit se na to, co chceme v životě dosáhnout. Ať už se 
rozhodnete zlepšovat své zdraví, rozvíjet své dovednosti nebo se věnovat novým zá-
jmům. Leden je skvělým měsícem pro bilancování a stanovení předsevzetí. Někteří 
lidé porovnávají leden s nepopsaným listem papíru, který je plný možností a příle-
žitostí. 
Nový rok přináší mnoho výhod. Je to příležitost k resetování. Můžeme si stanovit 
nové cíle. Navzdory tomu, že se můžeme cítit přeplnění a unavení po vánočním ob-
dobí, je důležité zůstat motivovaní a zaměření na naše cíle. Je třeba si uvědomit, že 
nedokonalosti a překážky jsou přirozenou součástí cesty ke splnění našich cílů a že 
je důležité se nenechat odradit. 
Kromě toho je leden také měsícem, kdy se v České republice slaví několik význam-
ných svátků. 1. ledna si připomínáme Nový rok, což je příležitost k oslavám. 6. ledna 
pak připadá na Tři krále, jako vzpomínka na poutíníky, kteří přinesli malému Ježíš-
kovi dary. 17. ledna slavíme Den slovenského národního povstání, kdy si připomí-
náme boj slovenského národa za nezávislost a svobodu. Na závěr ledna se slaví Me-
zinárodní den studentstva, který připomíná význam vzdělávání a podporuje rozvoj 
studentů po celém světě.
Na závěr bych ráda všem čtenářům popřála mnoho úspěchů, radosti a pohody do 
nového roku. Ať se vám daří splňovat si cíle a sny a ať se vám daří vytvářet krásné 
a nezapomenutelné chvíle s rodinou a přáteli. Přeji vám, abyste se cítili naplnění 
a šťastní a abyste měli dostatek energie a síly na vše, co vás v roce potká. Přeji vám, 
abyste se mohli těšit z maličkostí každodenního života a abyste si vážili všeho, co 
máte. Přeji vám krásný nový rok plný radosti a úspěchů.

Text: Denisa Havelka Říhová Bystřice, PR města Bystřice

Pranostiky na leden
Pokud je leden mrazivý a sněhový, bude celý rok plný úrody.
Pokud je leden teplý a deštivý, bude celý rok plný chorob.
Pokud je leden chladný a větrný, bude celý rok plný války a nepokojů.
Pokud je leden příjemný a klidný, bude celý rok plný míru a prosperity.

V lednu mráz - těší nás; v lednu voda - věčná škoda.
Když v lednu mnoho prší a málo sněží, z polí, luk i zahrad se málo těží.
Není-li leden mokrý, sudy vinařů se naplní. 
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Rok 2013
Proměna za posledních třicet let: 1991-2020

Text: Daniel Štěpánek, místostarosta města Bystřice

ŽELEZNIČNÍ KORIDOR
Po pěti letech stavebního ruchu proběhlo 
dne 13. června 2013 slavnostní ukončení vý-
stavby IV. železničního koridoru. Během let 
2009 až 2013 došlo ke zdvojkolejnění stá-

vajícího jednokolejného úseku a úpravě že-
lezniční tratě v úseku Votice-Benešov tak, 
že se zde zvýšila maximální rychlost na 160 
km/hod. Stanice Bystřice u Benešova byla 
po dopravní stránce zrušena a nadále je 
zde pouze zastávka s bezbariérovými vněj-
šími nástupišti. Stavba koridoru si vyžádala 
úpravu velkého množství stávajících i no-
vých mostů, propustků a zdí i výstavbu pěti 
nových tunelů. Jedná se o tunely Tomický 
II, Tomický, Zahradnický, Olbramovický a 
Votický.

POVODNĚ
Zatímco v sobotu 27. dubna zasáhla lokál-
ní záplava osady Ouběnice, Jiřín, Jeleneč 

a Strženec, vytrvalé deště mezi 1. až 3. 
červnem postihly celé naše město. Během 
krátké doby napršelo kolem 90 mm srá-
žek. Toky se vylily ze svých břehů, rybní-
ky a vodní díla nestačily regulovat přítok a 
došlo i k protržení vodní nádrže Zájezdek. 
Díky hrozícímu protržení hráze Splavské-
ho rybníka byla vyhlášena evakuace občanů 
v části osad Semovice, Jírovice a Jarkovice. 
Celkové škody na majetku města byly od-
hadnuty kolem 4 milionů korun.

MOST V DRACHKOVĚ
Dne 31. května byla dokončena stavba 
nového mostku přes Zahořanský potok 
v Drachkově. Stavbu prováděla společnost 
Chládek & Tintěra, a.s. v částce 814 000 
Kč. Mostek přes potok se stavěl dva mě-

síce. Nejprve došlo k demontáži původní-
ho mostu a pročištění koryta potoka. Ná-
sledovalo vybetonování opěr a vytvoření 

nové nosné konstrukce včetně izolace. Celý 
mostek byl opatřen novým bezpečnostním 
zábradlím.

NÁVES V NESVAČILECH
Koncem měsíce června byla dokončena 
úprava návsi a odbahnění návesného ryb-
níka v Nesvačilech. Odbahnění rybníka 

provedla společnost PROXIMA, s.r.o. za 
částku 237 731 Kč a úpravu návsi společ-
nost RADIX Bohemia, s.r.o. v částce 299 649 
Kč. Nesvačilská náves tak dostala moder-
ní podobu s oploceným dětským hřištěm, 
zpevněnými chodníčky, výsadbou zeleně 
a lavičkami doplněnými o koše na odpadky.

ÚPRAVNA VODY V BOŽKOVICÍCH
Uprostřed prázdnin byla dokončena úprav-
na vody v Božkovicích. Jednalo se o výstav-
bu nového vodárenského domku, pořízení 
technologie, která z vody odstraňovala 
arsen, radon a dusičnany, a výstavbu nové 
elektropřípojky. Díky nové úpravně vody 
byla zajištěna pitná voda pro občany celých 
Božkovic.

OBYTNÁ ZÓNA BYSTŘICE
Koncem měsíce září zahájilo město výstav-
bu třech zpomalovacích retardérů v pro-
storu mateřské školy. Zpomalovací prvky 
se objevily v ulicích Nová, Družstevní a 
Spartakiádní. Jejich účelem bylo zpomalit 
dopravu v lokalitě, kde je největší frekven-
ce pohybu malých dětí a maminek s kočár-
ky. Zpomalovací retardéry také zpomalily a 
odvedly dopravu do jiných částí města, 
čímž vytvořily bezpečnější prostor v okolí 
mateřské školy.

Koncem roku 1990 proběhly v Bystřici první demokratické volby a začala nová etapa vývoje města. 
Od té doby se udála celá řada změn, a hlavně nám za tu dobu vyrostla celá jedna generace občanů. 
Připomeňme si tedy na stránkách našeho zpravodaje po jednotlivých letech, co se vlastně za těch 

30 let nedávné historie událo.

Pamětní kámen na nádraží v Bystřici

Mostek v Drachkově

Náves v Nesvačilech

Povodně u splavu Splavského rybníka
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Klekánice

Zimní večer přichází brzy, šeří se již po 
čtvrté hodině odpolední. Cestou domů 
potkávám známé, zdravíme se a slyším, 
jak okolo jdoucí babička asi stejného 
věku jako já pobízí vnouče k rychlejší 
chůzi k domovu: „Musíme už jít, za chví-
li bude tma a sebrala by nás Klekánice.“ 
Ještě slyším, jak se dítě ptá, cože to je ta 
Klekánice, ale vysvětlení, jak se oba vzda-
lují, už neslyším. 
Kdopak dnes ví, že se zvonilo klekání? 
Zvonilo se každý den třikrát – za úsvitu, 
v poledne a večer před západem slunce. 
Lidé měli zanechat práce, pokleknout a 
pomodlit se modlitbu Anděl Páně. Po ve-
černím klekání prý vylézala z tajuplných 
stínů lesních a skalních zákoutí Klekánice. 
Tradovalo se, že děti, které po klekání ne-
přišly včas domů, a také děti neposlušné a 
zlobivé, „chytí Klekánice a strčí je do pytle“. 
V původní verzi této pověsti ovšem děti jen 
zanesla do kostelíku, v něm musely přečkat 
noc; jinak jim neubližovala. Rodiče Kleká-
nici využívali, aby děti sehnali večer domů.
Od klekání se odvozuje i vznik dalšího, 
možná známějšího strašidla: Polednice. 
Tu známe velmi dobře z Erbenovy tragic-
ké básně, které se dostalo také filmového 
zpracování.
Hezký příběh o setkání s „Klekánicí“ mi 
vyprávěl jeden pamětník, který jej ale znal 
také jen z vyprávění:
Byl tenkrát začátek června. Pepík, co žil 
v ulici K Líšnu, se vracel s maminkou ze 
záhumenku, kde pomáhal jednotit řepu. 
Práce to byla jednotvárná a pranic se mu 
nelíbila. Těšil se, že odpoledne půjde k pří-
buzným do vedlejší vsi, kde měl nějaké ka-
marády. Doma dostal košík s víkem, v němž 
byl pěkný králík na chov pro strýčka Pepu 
ze Lhoty. Maminka mu řekla, aby šel přes 
Líšno cestou, co vedla přes kopec skoro až 
k domu, kde měl králíka předat. Hlavně mu 
ale kladla na srdce, aby se vrátil, než budou 
zvonit klekání, aby o něj neměla starost. 
Hoch se tedy vydal nejprve přes kopec do 
Líšna, pak kolem rybníka a za zdí zahrady 
zámku do dalšího kopce, z jehož vršku už 
viděl střechy domů ve Lhotě. Králíka v po-
řádku předal a pak zaběhnul za chlapci ze 
vsi, aby si vyprávěli, jak budou prožívat blí-
žící se prázdniny.
Kluci zrovna hráli kuličky a nadšeně Pepíka 
pozvali ke hře. Nejprve hrál s vypůjčenou 
kuličkou, ve hře se mu ale vedlo tak dobře, 

že obehrál i Frantíka o jeho vzácnou skle-
něnku. Zabrali se do hry tak, že teprve když 
se slunce sklánělo skoro k obzoru, si Pepík 
uvědomil, že co nevidět budou zvonit kle-
kání a chtěl vyrazit k domovu. Ale Frantík 
jej přemlouval ještě k další hře, protože 
chtěl vyhrát svou skleněnku zpátky. Tak 
ještě jednou, rozhodl se Pepík, vždyť by se 
mu kluci mohli smát, kdyby se přiznal, že 
má strach z Klekánice. Stále se ale díval, 
jak slunce mizí za kopec a než odzvonilo 
klekání, o skleněnku i většinu vyhraných 
kuliček zase přišel. Sotva dozvonilo, kluci 
se rozprchli do chalup na večeři. Pepík tedy 
sebral košík, do kterého dostal nějakou 
výslužku od strejdy, a vydal se na zpáteč-
ní cestu. Šero houstlo, radost z vyhraných 
kuliček nějak vyprchala, cesta do kopce se 
zdála mnohem delší... V polovině kopce se 
ještě ohlédl, ale ves za ním již byla skoro 
ponořena do tmy. Přidal do kroku, aby už 
byl na vršku. Hvězdy mezi oblaky začína-
ly jasněji zářit, ale srpek měsíce byl tenký, 
moc světla tedy nedával. 
Pepíkovi začalo docházet, jakou udělal 
chybu. Maminka se jistě bude zlobit, což 
nechtěl, protože měl svou maminku moc 
rád. Jak se víc a víc stmívalo, Pepíkovi bě-
žela hlavou všelijaká vyprávění, co slyšel 
při draní peří – o strašidlech a hlavně o 
Klekánici. Bývá to prý vysoká žena, co nosí 
podivný ranec na zádech, do kterého chy-
tá neposlušné děti, co se po klekání toulají 
a své rodiče neposlouchají. Přidal tedy do 
kroku, aby byl co nejdřív mezi chalupami. 
Jenže do vršku se dlouho spěchat nedá, tak 
se zastavil, aby si trošku vydechnul.
V tichu, které nastalo, najednou slyšel ně-
jaký šramot. Za vrškem, kam ještě nedohlé-
dl, se k němu něco pomalu, ale jistě blížilo. 
Rozhlédl se po nějakém úkrytu, ale cesta 
vedla polem a obilí bylo ještě nízké. Kam 
bych se tak mohl schovat – snad za ten šíp-
kový keř, pomyslel si, a jako hbitý srneček 
skočil za keř a přikrčil se. Napjatě hleděl na 
cestu. Za chvíli zahlédnul tmavou postavu, 

zvolna se vynořující za kopcem. V ruce měla 
hůl, o níž se při každém kroku opírala. Na 
zádech měla něco jako nůši, přikrytou ně-
čím, z čeho visely jakési třásně. Kulhavým 
krokem se blížila po cestě k šípkovému 
keři. Jak se šourala, byl slyšet její sténavý 
dech. Takhle může vypadat přece jedině 
Klekánice, pomyslil si.
Pepík se třásl strachem. Tiskl se k zemi a 
sotva dýchal. Srdce mu bilo jako zvon, až se 
bál, že to uslyší i to stvoření, co se pomalu 
sunulo cestou ke Lhotě. Jakmile bylo dost 
daleko, Pepík zpoza keře doslova vyletěl a 
uháněl dolů k Líšnu, co mu síly stačily. Pak 
ještě vyběhl kousek nahoru do kopce a ko-
lem hřbitova, ale tam už se nebál, domů to 
bylo přeci jen pár kroků pod kopec. Před 
domem už čekala maminka, stejně vystra-
šená jako její synek, protože už byla oprav-
du tma. Jak jen byl Pepík rád, že už byl 
v bezpečí domova a sliboval si, že po kle-
kání už vždycky bude radši doma, než aby 
se musel znovu setkat s tou strašidelnou 
postavou.
Temná postava se zatím přiblížila k první-
mu domku ve Lhotě. Jistou rukou otevře-
la vrátka do dvora. Kulhajíc došla opatrně 
až k lavici na zápraží. Pomalu opřela hůl o 
stěnu domu a sundala ze zad těžkou nůši.  
Posadila se na lavici, zula si botu, vzdych-
la a hleděla do tmy před sebou. Ve dveřích 
stavení se objevil muž s lucernou: „To je 
dost, že ses vrátila, matko, už jsem myslil, 
že tě sebrala Klekánice.“ Postava se otočila 
k muži: „Byla jsem přece u dcery v měs-
tečku a zdržela jsem se. Cestou přes Líšno 
jsem špatně šlápla a musela jsem si ulomit 
hůl – noha mne dost bolela. Nůše je těžká, 
naše dcera mi do ní naložila velký kameňák 
plný sádla, vejce a nějaké máslo. Všechno 
jsem pro jistotu přehodila šátkem, aby nám 
na ty dobroty dovnitř nevletěla nějaká ha-
věť. Na kopci nad Lhotou jsem měla pocit, 
že proti mně někdo jde, ale když jsem se 
dostala na kopec, nikdo ani tam, ani celou 
cestu do vsi nebyl.“ „Nu, hlavně že to neby-
la Klekánice,“ odvětil muž, „už je to notnou 
dobu, co odzvonili, tak půjdeme domů. Noc 
patří duchům, den lidem.“ Dveře se za nimi 
zabouchly a vše se ponořilo do tmy…
Tradice dokázala lidi sjednotit a upokojit. 
V některých obcích tak dnes znovu zavádě-
jí klekání. Zvoní se sice elektronicky a pra-
videlně, ale i bez zvuku skutečného zvonu 
se jedná o návrat staré tradice.

Text: Miroslava Michálková, redakce | Foto: Marek Bílek
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VZPOMÍNKY

 Pomalu jsme se vrátili na most a pak do-
šli na náměstí. Tady na rohu bývala lékárna, 
chtěla jsem vyvolat další vzpomínku.  Pan 
�íha zastavil na kraji parku a začal vyprávět: 
To bylo nedávno, ale já tu pamatuji ještě 
nízký domek, v němž bylo řeznictví. Pak 
dům přestavěli. Dole bylo stále řeznictví, ale 
přibylo patro s byty. �ž po válce tu byla lé-
kárna, nad jejímž vchodem byl balkon. 
Vzpomínám si, že prvním lékárníkem byl 
pan Sucharda� měl zvláštní křestní jméno, 
myslím, že René. Když jsem omarodil nebo 
někdo z rodiny, chodívalo se k němu pro 
prášky, nejčastěji takzvané harburny. Har-
burn byl chininový prášek v oplatce velikos-
ti zhruba dnešní koruny, ale o něco tlustější 
� asi tak půl centimetru. Nesměl se roz-
máčknout na lžičce jako třeba aspirin, to 
potom chutnal strašně hořce a dostat ho do 
dětí bylo takřka nemožné. Ještě že dnes už je 
dost jiných léků. 

Vra�me se ale k lékárníkům: Po panu 
Suchardovi vedl lékárnu dlouho pan Ze-
man. V té době bylo postaveno zdravotní 
středisko s novou lékárnou. Potom tu pů-
vodní lékárnu vystřídala nějaká banka, pak 
šikovná cukrárna, té bylo škoda, člověk si  
v ní mohl chvíli příjemně odpočinout. Ně-

jaký čas tam také prodávali obnošené šat-
stvo a teď je tu večerka. O kousek dál, kde je 
nyní sklad, bývala filiálka záložny. 

Do vedlejšího domu jsme chodívali pro 
boty, měl tam obchod �a�a �obrázek�. Po 
válce tam v polovině domu udělali byt  
a v krámku vedle bylo řeznictví. Panečku, 
tam měli výborné uzené. Ve dvoře býva-
la parádní udírna se širokým vstupem do 
komína� vešlo se do ní pěkných pár kous-
ků dobře naloženého masa. Udívalo se  
v zimních měsících, většinou odpoledne  

a přes noc. �elou ulicí se pak až do ranních 
hodin nesla omamná vůně. Dneska se udí  
 elektrických zařízeních, ale tenkrát to byl 
hotový obřad: Topilo se jen určitými dru-
hy dřeva, aby chu� byla přesně taková, jaké 
chtěl mistr uzenář docílit. Jen toho tvrdé-
ho a švestkového nebo třešňového dřeva, 
co na to bylo potřeba. �le když ještě teplý 
kousek té dobroty zavoněl na talíři, to byla 
panečku pochoutka... 

Při tom vzpomínání člověk docela dostane 
hlad. Takže si to dopovíme zase někdy příště.

PEDIKÚRA
Michálková Martina

733 214 147

POSKYTUJI PROFESIONÁLNÍ PEDIKÚRU
 LÁZEŇSKOU
 PŘÍSTROJOVOU
 KOMBINOVANOU       

A DALŠÍ NOVÉ SLUŽBY

APLIKACE NEHTOVÝCH ROVNÁTEK
INDIVIDUÁLNÍ SILIKONOVÉ KOREKTURY

 VHODNÉ I PRO DIABETIKY A DĚTI
 NA VAŠE OBJEDNÁNÍ
 S KVALITNÍ PÉČÍ

FOTO: Miroslava Michálková FOTO: Miroslava Michálková

KOREKTORY

Kvalitní čištění a úklid

• Kanceláře
• Činžovní domy
• Koberce
• Pohovky, křesla
• Matrace
• Interiéry aut

www.cistenikobercuasedacek.cz 
www.cisteninakladnichaut.cz

Kontakt:
Jiří Dušek 
+420 730 828 897 
cistenibenesov@seznam.cz
IČ: 64002047 
DIČ: CZ7304152394

Už nemusíte nikam jezdit. Čištění provedeme u Vás na místě:
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Bystřice, Benešov, Vlašim, Votice, Týnec, Sedlčany, Sázava a okolí.
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Daňová a účetní fi rma DANĚ ZID s.r.o.

Kontakt: 604 700 123, email: zid@centrum.cz nebo osobně v kanceláři Dr. E. Beneše 26

ZPRACOVÁVÁME:
účetnictví
vedení daňové evidence
daňová přiznání
mzdy

PRO PLÁTCE DPH:
zpracování podkladů pro DPH
vedení záznamní povinnosti
elektronická podání DPH i kontrolní hlášení

kancelář Bystřice Dr. E. Beneše 26
praxe více než 20 let
pracujeme na smlouvu a cena je 
stanovena dle možností podnikatele
zastupujeme při jednání s F, ZP a OSSZ
informace a poradenství je zdarma

Zdeněk Dvořák
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KALENDÁŘ AKCÍ
14/1/23

od 20 h

18/1/23

od 19 h

1-28/2/23

zahájení

1/2/23 17 h

4/2/23

od 20 h

17/2/23

od 20 h

22/2/23

od 17 h

28/2/23

od 19 h

MYSLIVECKÝ PLES MS SLUKA

Sál restaurace U Hlaváčků

VÁNOČNÍ KONCERT

Kateřina Ševidová

Divadlo U Jelena

(přeloženo z 21/12/22) vyprodáno

VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ

Pavel Kašpar

Infocentrum v Domě U Jelena

HASIČSKÝ PLES

Sál restaurace U Hlaváčků

PLES MĚSTA BYSTŘICE

Sál restaurace U Hlaváčků

prodej vstupenek - infocentrum

PRINCEZNA NA HRÁŠKU

Dřevěné divadlo

Divadlo U Jelena

JIŘÍ KRAMPOL "85 v plné síle"

Sál restaurace U Hlaváčků

prodej vstupenek - infocentrum

Více informací
www.mkicbystrice.cz 
tel.: 602 667 162

OTEVÍRACÍ DOBA

KAVÁRNA KAFÍČKO
& INFOCENTRUM 

SLEDUJTE NÁS

předprodej vstupenek 

informace o chystaných akcích

nabídka turistických cílů 

muzeum loutek na dlouhých nitích

občerstvení: chlebíčky, zákusky, káva, 

nealko, alko nápoje...

kontaktní telefon: tel.: 602 667 162 

pondělí až pátek

sobota

8 - 17 h

8 - 11 h

Mimořádná otevírací doba

18/1/23

1/2/23

28/2/23

8 - 21:30 h

8 - 19 h

8 - 19 h

www.mestobystrice.cz

Facebook: Město Bystřice

www.mkicbystrice.cz

Facebook: MKIC Bystřice


